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Børne- og Undervisningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 5. november 2019 har udvalget efter ønske fra Anne Sophie Callesen 

(RV) stillet mig følgende spørgsmål: 
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Forhenværende undervisningsminister Christine Antorini (S) udtalte i 2018, at det 

er vigtigt at alle lærerstuderende får seksualundervisning som en del af deres un-

dervisning, og ikke bare som et valgfag, der kan blive valgt fra. Ligeledes udtalte 

forhenværende undervisningsordfører Annette Lind (S) i 2018, at seksualundervis-

ning bør være obligatorisk på læreruddannelsen. Vil ministeren redegøre for, om 

obligatorisk seksualundervisning på læreruddannelsen er regeringens politik? I be-

kræftende fald bedes ministeren oplyse, hvilke initiativer ministeren vil tage for at 

sikre det? Der henvises til artiklen ”Kun hver femte lærerstuderende får seksualun-
dervisning: S og SF vil gøre det obligatorisk” bragt på www.dr.dk den 31. august 

2018 og artiklen ”Ny undersøgelse: Kun hver femte lærerstuderende deltager i 
seksualundervisning” bragt på www.jp.dk den 31. august 2018. 

Svar 

 

Det bekymrer også mig, at en spørgeskemaundersøgelse som led i evalueringen 

af læreruddannelsen viser, at kun 21 pct. af de studerende i 2018 har deltaget i 

det frivillige kursus i "Sundheds- og seksualundervisning og familiekundskab". 

 

Jeg er enig i, at det er afgørende, at de lærere, der skal stå for seksualundervis-

ningen i folkeskolen, er klædt godt på til det.  

 

Professionshøjskolerne har pligt til at udbyde kurset, mens det er frivilligt for de 

studerende at deltage. Jeg kan forstå på den artikel fra dr.dk, som der refereres til 

i spørgsmålet, at noget af forklaringen på, hvorfor så få studerende deltager i kur-

set muligvis kan være placeringen af kurset i det samlede uddannelsesforløb. 

Dette vil jeg gerne have belyst, inden jeg griber til ændringer af læreruddannelsen.  

 

I samme artikel fra dr.dk opfordrer den tidligere forperson for Lærerstuderendes 

Landskreds Jenny Maria Jørgensen "politikerne til at tænke sig godt om, inden de 

gør seksualundervisning til et obligatorisk fag." Jenny Maria Jørgensen fortsætter: 

"Når man vil indføre noget på læreruddannelsen, er det en vigtig øvelse at tænke 

over, hvad man så vil erstatte. Hvis man vil indføre seksualundervisning som fag, 
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vil det tage ECTS-point ud af den ramme, vi har, og jeg har svært ved at se, hvad 

der skal hives ud af læreruddannelsen for at putte seksualundervisning ind."  

 

Jeg er meget enig i, at spørgsmålet om seksualundervisning ikke kan ses isoleret 

fra resten af læreruddannelsen. Derfor vil spørgsmålet indgå i en bredere drøftelse 

i forligskredsen bag læreruddannelsen. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Ane Halsboe-Jørgensen 
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